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NAPIRENDEK 
 

1. Tájékoztató a 2014. évi önkormányzati választásoktól eltelt egy év munkájáról 
2. A közszolgáltatást nyújtó szervezetek beszámolója 
3. Lakossági észrevételek, javaslatok 

 
Kmetty Károly  polgármester: Köszöntöm a megjelenteket a mai közmeghallgatáson. Köszöntöm a 
tisztelt képviselő hölgyeket és urakat, a Hivatal dolgozóit és természetesen a lakosságot. 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 9 fővel van jelen, határozatképes. Jegyzőkönyv hitelesítőnek 
Benedek Éva képviselőt kérem fel. 

Kmetty Károly polgármester megállapítja, hogy a kép visel ő-testület 9 igen, 0 ellen szavazattal, 
0 tartózkodás mellett a jegyz őkönyv hitelesít ő választásáról az alábbi határozatot hozta: 

Őrbottyán Város Önkormányzat Képvisel ő-testületének 171/2015. (IX. 11.) számú határozata a 
jegyzőkönyv hitelesít őről 

Őrbottyán Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2015. szeptember 11-én, pénteken 18:00 órakor 
tartandó testületi ülés (közmeghallgatás) jegyzőkönyvének hitelesítőéül Benedek Éva képviselőt 
választja.  

Kmetty Károly polgármester: A napirendekkel kapcsolatban van-e valakinek módosító javaslata?  

Módosító javaslat nem hangzott el. 

Kmetty Károly polgármester:  Én szeretnék egy javaslatot tenni. Az első és második napirendi pontot 
megcserélném. Aki a napirendi pontokat ezzel a módosítással elfogadja, kérem kézfelemeléssel 
jelezze. 

Kmetty Károly polgármester megállapítja, hogy a kép visel ő-testület a napirendi pontokról 9 
igen, 0 ellen szavazattal, 0 tartózkodás mellett az  alábbi határozatot hozta: 

Őrbottyán Város Önkormányzat Képvisel ő-testületének 172/2015. (IX. 11.) számú határozata a 
napirendr ől 

Őrbottyán Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2015. szeptember 11-én, pénteken 18:00 órakor 
tartandó közmeghallgatás napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
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1. A közszolgáltatást nyújtó szervezetek beszámolója  
2. Tájékoztató a 2014. évi önkormányzati választásoktól eltelt egy év munkájáról 
3. Lakossági észrevételek, javaslatok 

1. napirendi pont: A közszolgáltatást nyújtó szerve zetek beszámolója  

Kmetty Károly polgármester:  Szeretném köszönteni a közszolgáltatók képviselőit. A helyi rendőrőrs 
képviselőit, Molnár József megbízott őrsparancsnok helyettest és Pataki Gábor főtörzsőrmestert, aki a 
körzeti megbízottunk. Farkas Balázst és Oroszi Pétert a Zöld Híd Kft-től és Oláh Tamást a DMRV-től. 
Én ebben a sorrendben át is adnám a szót.   

Molnár József őrsparancsnok-helyettes:  Az őrsparancsnok jelenleg külföldön tartózkodik, ezért 
nem tud jelen lenni a közmeghallgatáson. Jelenleg 10 fő aktív rendőr van az őrsön, valamint 
folyamatban van egy kolléga áthelyezése. Folyamatosan ki tudjuk adni a szolgálatot. Az elmúlt egy 
évben Csomád települést elcsatolták az őrbottyáni rendőrőrstől. Ez annyiban változtatta meg a 
munkánkat, hogy Pataki Gábor főtörzsőrmester úr eddig Csomád és Őrbottyán körzeti megbízottja 
volt, a változást követően már csak egy település, Őrbottyán rendjéért felel. Bármilyen kérdés van, 
bármikor lehet őt hívni. Ha most lenne kérdés szívesen válaszolok rá. 

Illyés Gyuláné lakos:  A múlt héten beszéltem a rendőrséggel és bejelentettem, hogy a Petőfi Sándor 
utcában a közvetlen telekszomszédom 2,5 évvel ezelőtt elhunyt. A telek a Magyar Államé lett. 
Közelharcot vívok, negyedévenként, félévente, hogy legalább annyit tegyenek meg, hogy levágják a 
gazt a területről, mert nem tudok kimenni az allergiám miatt a saját kertembe. Ezen kívül észrevettem 
azt, hogy állítólag le van zárva lakattal a telek, mégis járnak ki és be. Tapasztaltam és tudom tanúval 
is bizonyítani. Két héttel ezelőtt egy nagyon kedves ismerősöm egy barka bokrot vágott ki nálam és a 
hátsókert kijárata nyitva volt, ugyanúgy a WC ajtó is. Mire kerültem-fordultam az ajtó bezáródott 
mindkét esetben. Hova lehet fordulni ezzel, mert egyedül vagyok ott hátul a kertben, 70 éves vagyok, 
és nem szeretnék problémába ütközni az által, hogy illetéktelenek esetleg átmennek a saját telkemre. 

Molnár József őrsparancsnok-helyettes:  Pataki Gábor fel fogja keresni Önt és esetleg tisztázzák, 
hogy beköltözött-e oda valaki. Az előző évhez képest, az elmúlt 8 hónapban, a bűncselekmények 
száma a felére csökkent. A 70 bűncselekményt leszorítottuk 30 alá. Vannak azonban az olyan 
bűncselekmények, ahol a sértettek sajnos maguk hívják fel az elkövetők figyelmét a cselekmény 
elkövetésére. Ilyen, pl. amikor az autókban felejtik a táskát, leteszik a táskát a temetőbe, ezzel 
felhívva az elkövetők figyelmét arra, hogy az ott lévő autót feltörjék, a lerakott táskát elvigyék. Kis 
odafigyeléssel ezeket a bűncselekményeket meg lehetne előzni. Ha van Önöknél táska, szatyor 
tegyék be az ülés alá, vagy a csomagtartóba. 

Ulm István lakos: A Fürdő utcában volt egy 30-as tábla kihelyezve, az Ősz utca előtt volt 50-100 m-
re. Szeretném tudni, hogy ez miért volt kihelyezve, mire vonatkozott? Írtam az Önkormányzat felé, 
hogy szeretném, hogy ha a Tó, Tavasz és Fürdő utca normális lenne, nem lenne poros. Ez lenne az 
egyik kérdésem, a másik, hogy ha én a Fürdő utcából kifordulva elmegyek az Önkormányzat felé 
jobbra a Fő úton, ott van kitéve egy 40-es tábla az S kanyarban. Ez a visszafelé közlekedőkre miért 
nem vonatkozik? Vagy akkor nincs jelentősége ennek a táblának?  

Molnár József őrsparancsnok-helyettes : Ezeket a táblákat nem a rendőrség helyezi ki, hanem az út 
kezelője. A közútkezelő vagy az önkormányzat. Azt, hogy ők milyen célból rakták ki, arról én nem 
tudok nyilatkozni. Viszont, hogy ha a Fürdő utcából Ön kifordul jobbra az Önkormányzat felé és ott ki 
van téve a sebességet korlátozó tábla, akkor a táblának megfelelően kell közlekedni, a menetiránynak 
azon az oldalán.  

Ulm István lakos:  Az S kanyarban nem vonatkozik visszafelé? 

Molnár József őrsparancsnok-helyettes:  A tábla csak arra az irányra vonatkozik, ahova ki van téve. 
Ha a visszafelé úton nincsen kitéve, akkor abban a sávban nincsen sebességkorlátozás. Valószínűleg 
közlekedésbiztonsági szempontból így lett megoldva. A táblák kihelyezése, leszerelése nem a 
rendőrség feladata. Ha problémája van a táblákkal, a közútkezelőnek kell jelezni.  

Ulm István lakos: Én azt értem, csak a rendőrség, hogy ha esetleg bemér engem a visszafelé úton, 
akkor engem büntetnek meg. 

Molnár József őrsparancsnok-helyettes : A rendőrség figyelembe veszi, hogy melyik útszakaszra és 
sávra vonatkozik a sebességkorlátozó tábla és annak alapján fognak eljárni. Ha az Ön menetiránnyal 
megegyező oldalán nincsen kint sebességet korlátozó tábla, akkor, ha Ön 50 km/óra sebességgel 
megy, nem fogják megbüntetni, ugyanis nincsen miért.  

 

Ulm István lakos: Volna valami lehetőség arra, hogy a Tó utcába ne menjenek ilyen sebességgel az 
autók? Nem egyszer kérdeztem már és nem kaptam rá választ eddig.  
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Molnár József őrsparancsnok-helyettes:  Alpolgármester úr jelezte, hogy meg fogják ezt Önnek 
válaszolni, ez nem rendőrségi kérdés. Ha bármi egyéb rendőrségre tartozó probléma van, a 
rendőrőrsön megtalálnak. 

Kmetty Károly polgármester:  Köszönöm őrsparancsnok-helyettes úrnak. Szeretném felkérni Farkas 
Balázs igazgató urat, hogy a Zöld Híd Kft. nevében osszon meg velünk pár gondolatot.  

Farkas Balázs Zöld Híd Kft. igazgató:  Tisztelt polgármester úr, tisztelt képviselő testület, tisztelt 
lakosok. Néhány szót szólnék a Zöld Híd általános helyzetéről, azt követően Oroszi Péter 
közszolgáltatási igazgató néhány részletes adatot mond el a közszolgáltatásról és a várható 
feladatokról és várjuk a kérdéseket. Nyilván sokat hallottak már a Zöld Híd nehéz helyzetéről. A 
rezsicsökkentés és a bevezetett új adók megrendítették a gazdálkodásunkat. A Médiákból hallhatták, 
hogy minden döntéshozóhoz kérelemmel fordultunk. Ez idáig nem tekintettek minket 
tárgyalópartnernek. Talán most van rá remény, hogy hulladékgazdálkodási koncepció kezd kialakulni 
kormányzati szinten. Odáig fajult a dolog, hogy nyár közepén levélben értesítettük az ügyfeleinket, 
hogy van rá esély, hogy amennyiben a helyzetünk nem változik, a szolgáltatás szüneteltetésével kell 
demonstrálnunk, hogy felfigyeljenek a problémáinkra. Egy eléggé instabil pénzügyi helyzetben íródott 
ez a levél. Azt kell mondanom, hogy ez a veszély elhárult, a NAV pozitív hozzáállást tanúsított a 
viszonylatunkban. ÁFA részletfizetési kedvezményt kaptunk, ezért elhárult ez a fizetésképtelenségi 
probléma a fejünk fölül. Ezen kívül több intézkedést is tettünk, ami a hatékonyság növelésére, illetve a 
kintlévőségek behajtására vonatkozott. Rövidtávon elhárult a baj a Zöld Híd feje fölül. Továbbra sem 
jelenti, hogy hosszútávon megoldódott a helyzet, hiszen ezekkel pontosan a tartalékképzésünket 
szüntették meg. Feléljük a jövőnket, amit az eszközeink visszapótlására és az egész rendszer 
önfenntartására kellett volna tartalékolnunk. Remélhetőleg, hogy ha ez a koncepció és a teljes 
országos hulladékgazdálkodás átgondolásra kerül, a mi problémánkat is orvosolni fogják. Mindenki 
azzal tud segíteni a szolgáltatón, hogy ha a díjakat határidőre befizetik a Zöld Híd számlájára. Mi 
pedig azt ígérjük, hogy ezt a szolgáltatást ugyanezen a szinten meg fogjuk tartani, sőt amint 
lehetőségünk van, tovább fejlesztjük és kényelmesebbé tesszük az Önök részére. Most átadom a szót 
Oroszi Péter úrnak. 

Oroszi Péter Zöld Híd közszolgáltatási igazgató:  Tisztelettel köszöntök én is mindenkit. Az 
adatokat vizsgálva azt kell mondanom, hogy Őrbottyán lakossága átlagosan gyűjti a szelektív 
hulladékot. Az Önkormányzattól minden segítséget megkapunk annak érdekében, hogy a diákokat 
oktassuk, hisz rajtuk keresztül szeretnénk elérni a szülőket is. 2014-ben 166 fő látogatott el 
telephelyünkre és vett részt az oktatási programjainkon, 2015-ben már 189-re ugrott ez a létszám és 
itt említeném meg, hogy 25 fő fölött díjmentesen biztosítunk buszt akármilyen csoportnak. Kérem 
Önöket, hogy látogassanak el hozzánk, nézzék meg, hogy miben is munkálkodunk és miért éri meg 
külön gyűjteni a hulladékot. Az Önkormányzat már meghívott minket idén 3 rendezvényre is, ahol be 
tudtuk mutatni a hulladékgyűjtő autóinkat és ott is a szelektív hulladékgyűjtésre tudtuk a lakosokat 
oktatni. Szeretném megemlíteni, hogy ügyvezető úr által is említett díjfizetést szigorúbban kezdtük 
venni augusztus 3-ától, ez azt jelenti, hogy csak a matricával ellátott edényeket tudjuk elhozni. Azt 
terveztük, hogy augusztus 3-ától minden településen bevezetjük ezt, de olyan mértékű volt a 
matricával nem rendelkezők száma, hogy adminisztrációs okok miatt ezt szét fogjuk tagolni. Akinek 
nincs a gyűjtőedényén matrica, keresse ügyfélszolgálatunkat és pótolja ezt. Október 31-ig rendezzék 
90 napon túli tartozásukat, mert a 2016-os matricát csak akkor tudjuk kiküldeni, ha nincsen elmaradás. 
Fontos, hogy decembertől áprilisig Őrbottyán egyik részén meg fog változni a szelektív gyűjtés hete. 
Ezt az október elején kézhez vett számlával mindenki meg fogja tudni, hogy utcára bontva kiket érint 
ez a változás. Veresegyházon található kirendelt ügyfélszolgálatunk, a Városházán, a Fő út 35. szám 
alatt, a főbejárattól jobbra lehet az irodánkat megtalálni, szerdai és pénteki napokon. Ennyit szerettem 
volna elmondani és várjuk a kérdéseket a közszolgáltatással kapcsolatban.  

Fejesné Pécsi Éva lakos:  Szeretném jelezni, hogy sokszor előfordul, hogy a szelektív hulladékot 
nem viszik el. A Viola utcába tolatva mennek be az autók, keskeny az utca, a fák belógnak. Az 
utcasarokról valóban nem lehet belátni, csak, hogy ha bejönnének az utcába. Tehát az egyik 
javaslatom, hogy jöjjön be az autó az utcába, a másik, hogy havonta egyszer vigyék el a szelektív 
hulladékot. Nyilván felmérés után lehet azt eldönteni, hogy elegendő ez. Úgy látom, hogy a jelenlegi 
rendszer nem egészen jól működik, és talán érdemesebb lenne megkérdezni a lakosságot. 
Amennyiben havonta egyszer raknánk ki, akkor viszont jöjjenek be az utcába és vigyék el a 
hulladékot.  

 

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  Köszönöm a felvetést. Az ilyen bejelentésekkel tudjuk 
szolgáltatásunkat egyre jobbá tenni. Fel fogom írni ezt a címet és kiemelten fogjuk figyelni. Arra 
bátorítanék mindenkit, hogy ha bármilyen észrevétel van a szállítással, a szolgáltatásunkkal 
kapcsolatban, keresse ügyfélszolgálatunkat. Személy szerint engem is lehet keresni. A havi gyűjtéssel 
kapcsolatban az a tapasztalatunk, hogy ha valaki jól szelektál, akkor igényli a 2 hetente történő 
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szállítást. Természetesen ez függ a család nagyságától is, viszont figyelnünk kell a nagy családokra 
is. Nem lehet egy hónapig tárolni a szelektív hulladékot. Ha Önnek csak havonta telik meg a zsák, 
akkor nyugodtan kihelyezheti havonta is. Várom a további kérdéseket. 

Ulm István lakos: Olvastam, hogy október 10-én lesz lomtalanítás. Miért fönt helyezik el a konténert? 
Én alul a Tó utcában lakom. Miért októberben tartják a lomtalanítást? Meg lehet kérdezni, hogy hány 
nyaralós van itt a közmeghallgatáson?  

1 fő jelentkezett. 

Ulm István lakos: Nekem lentről, a Tó utcából kell felvinni a lomot az Ősz utcába – ami a 3. vagy 4. 
utca. Arról nem beszélve, hogy milyen az út. Lefelé könnyebb vinni a lomot. 

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  Említettem, hogy 45 településen vagyunk közszolgáltatók, ami azt 
jelenti, hogy 65000 háztartás hulladék gyűjtését kell ellátni, illetve évente egyszer a lomtalanítási 
feladatokat is megszervezni. Az időpont tekintetében kompromisszumot kellett kötnünk és október 10-
re esett az őrbottyáni lomtalanítás dátuma. Az üdülő területen két gyűjtőpontunk lesz, Ősz utca és 
Fürdő utca sarkán, valamint a Viola utca Nyár utca sarkán. Nem könnyű mindenhol elhelyezni, 
logisztikai szempontokat is figyelembe vettük, valamint a lakosság eloszlását. Sajnos konténer 
kérdésében nem fogunk tudni Önnek segíteni. Az időponton már nem tudunk változtatni. Mint 
említettem kompromisszumot kellett kötnünk. Most kaptam az információt, hogy az Önkormányzat 
segíteni fog a rászorultaknak. Az Önkormányzat hozzáállása példás ezzel, hogy segítik a lakosságot 
gyűjtőpontokra eljuttatni a hulladékot. Élni kell a lehetőséggel. Várom a további kérdéseket. 

Benkó Ottília lakos:  Minden gyűjtőponton nagyméretű konténer lesz kihelyezve?  

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  Így van, minden gyűjtőpontunkon 30 m³-es konténer lesz 
kihelyezve. Idén azzal próbáljuk meg hatékonyabbá tenni a lomtalanítást, hogy gyűjtőautókat is 
kivezénylünk a helyszínre annak érdekében, hogy ha megtelik egy konténer abba is be lehessen 
helyezni hulladékot.  

Benkó Ottília lakos:  Láttam, hogy Vácrátóton is Önök végezték el ezt a feladatot és ott voltak 
kollégák. Nem volt arra lehetőség, hogy a nem helyi lakosok keresgéljenek mindenféle kincset. 

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  Ez valóban hatalmas probléma. A konténerek mellé minden esetben 
állítunk egy rakodó munkatársat, aki segít a lakosoknak hatékonyan bepakolni a konténerekbe. 
Próbáljuk távol tartani az illetékteleneket, de erre nem vagyunk teljesen felkészültek. Nem várható el a 
munkatársaktól, hogy leálljanak, illetve veszekedjenek az illetéktelenekkel. Tettünk lépéseket annak 
érdekében, hogy a lomtalanítás zavartalanul működjön. Hétfőn fogunk menni a NAV székházába és 
ígérték, hogy segíteni fogják a munkánkat. 

Cserepka András képvisel ő: Részben választ kaptam arra a lakossági kérdésre, hogy hol és hogyan 
lehet címkét beszerezni. Viszont meglepett az állítás, hogy meg kellett a határidőt hosszabbítatni, mert 
sok címke nem volt rajta a kukán. Vagy nem fizet a lakos, vagy lehet ennek több oka is. Érdekelne, 
hogy az a 2014-ben megkezdett egyeztetés az Önkormányzattal az lezárult-e, ami arra vonatkozott, 
hogy egyáltalán kik veszik igénybe a szolgáltatást. Volt egy lista Önöknél is és volt egy az 
Önkormányzatnál is. Ezek szerint még van rés, mert vagy nem kaptak címkét vagy lehet, hogy nem 
érkezett ki vagy valaki elveszítette. Nyílván van, akinek még mindig nincsen címkéje. Jelentős hátralék 
van a lakosság részéről, ez a tájékoztatóból is kiderült. Rajtunk is múlik a Zöld Híd tevékenysége, 
hiszen amit nem fizettünk be szemétszállítási díjként, az nehezíti a cég tevékenységét. Ebben, ha 
lehet, még szorosabb legyen a kapcsolatunk. 

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  A matricákkal kapcsolatban még annyit szeretnék elmondani, hogy 
augusztus 3-tól ellenőrizzük és szankcionáljuk azokat az előfizetőket, akiknél nincs matrica. Az 
adminisztrációs munka abból adódott, hogy sokan nem ragasztották fel a matricát – amit tavaly 
októberben küldtünk ki a számla mellékleteként – hiszen eddig nem ellenőriztük, elvittük matrica nélkül 
is. Sok olyan ügyfelünk volt, aki fizeti tisztességesen a szolgáltatás díját, de nem volt meg a matricája. 
Ezért is próbáltuk elhúzni a dolgot, annak érdekében, hogy 2016-ban új lappal indítsunk. A matricákat, 
akinek kellett, mindenkinek kiküldtük, de a lakosok egy része nem tulajdonított neki jelentőséget és 
nem ragasztotta a kukára. Fontosnak tartjuk, hogy aki tartozik, annak legyen lehetősége rendezni azt, 
illetve aki elhagyta a matricát, be tudja szerezni. Ebben bízunk.  

Azt is tudniuk kell, hogy a tartozókkal szemben követeléskezelő cég bevonását kértük, ami úgy tűnik, 
hogy nagy hatékonysággal bír. Tényleg megköszönném, hogy ha Önök is támogatnának minket és ezt 
a magas szintű szolgáltatást továbbra is tudnánk biztosítani az Önök részére. Azzal, hogy befizetik a 
számlát, nagyban hozzájárulnak a közös sikerünkhöz.  

Csernákné Szoboszlai Szilvia képvisel ő: Hozzánk több visszajelzés érkezett, miszerint a zsákok 
minősége nem megfelelő. Utána is jártam, végig jártam a pontokat, ahol ezeket be lehet szerezni. Van 
olyan zsák, amivel semmi probléma nincs, de van olyan, amely silány minőségű. Elképzelhető, hogy 
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nem jó helyen tárolják, kiszívta a nap stb. Az Önkormányzat részéről is ösztönözzük a lakosságot, 
hogy ezt használják. Ebben szeretném a segítségüket kérni, az odafigyelésre, hogy akár a pontokat 
tájékoztatni arról, hogy hogyan és hol mennyi ideig tárolják ezeket. Ha fizet a lakosság érte, akkor ez a 
felvetés jogos lehet. Ha már egyszer ösztönözzük erre a lakosságot, akkor ezt a megfelelő 
minőséggel kellene tennünk.  

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  Több 10 ezer zsákot rendelünk egyszerre. Valóban tudomásunk van 
róla, hogy volt egy olyan széria, ami gyengébb minőségű volt, de nem áll módunkban ezeket 
ellenőrizni, kötegekben vannak. Itt utalnék a szoros együttműködésre. Amennyiben a zsákértékesítési 
ponton azt tapasztalják, hogy ilyen típusú probléma van, azt jelezzék irányunkba és ezeket a zsákokat 
ki fogjuk cserélni. Nekünk ezt meg kell reklamálniuk a beszállítónál. 

Lehoczky Enik ő képvisel ő: Hogy jár el a Zöld Híd abban az esetben, amikor a lakos év elején 
megkapja a címkéjét és év közben nem fizet. Ellenőrzi-e a Zöld Híd és elviszi-e a hulladékát? 

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  A matrica itt elsősorban arra utal, hogy az ingatlan része a pénzügyi 
rendszerünknek, nem potyautas az ügyfél. 2016-ban csak az fog matricát kapni, akinek 90 napon túli 
tartozása nincsen. Azokat az ügyfeleket, akiknek van matricájuk és mégsem fizetnek, 
követeléskezelőnek fogjuk átadni és ők fogják behajtani a tartozást. Próbáltuk mi is felszólításokkal 
rábírni az embereket a fizetésre, de nem jártunk sikerrel. Azt tapasztaljuk, hogy egy követeléskezelő 
nagyobb hatékonysággal bír, mint mi.  

Dékány András képvisel ő: Sok üdülős van, számukra meg van az a lehetőség, hogy fél éves díjat 
kell fizessenek. Mikor küldik ezeket a számlákat? 

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  Igen, az ún. üdülősök féléves rendszerben csatlakozhatnak 
szolgáltatásunkhoz, április 15-től, október 15-ig. Az első számla júliusban került kibocsátásra a 
második pedig október végén kerül kiállítása.  

Ulm István lakos: A konténert miért nem lehet a strand helyén kihelyezni egy napra? Bőven van ott 
hely, kényelmes. A másik, hogy mi alapján, miért köteleznek minket, akiknek nincsen szemete, díj 
fizetésére? Én Pesten fizetem a szemétszállítást és oda elviszem a szemetet.  

Kmetty Károly polgármester:  Arra nincsen lehetőség, hogy minden egyes üdülő tulajdonosnál 
megvizsgáljuk, hogy mit csinál a szemetével. Mi tudjuk, hogy megjelenik a szemét a Csomádi úton az 
Önkormányzat udvarán, az erdő területén, a temetőben. Nem tudjuk ellenőrizni, hogy ki viszi haza, 
termel-e vagy nem termel szemetet. Ebben nagyon nem értünk egyet. Volt már pár levélváltásunk ez 
ügyben. 

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  Azt kell mondjam, hogy törvényi előírás a lakott ingatlan 
hulladékszállításának a regisztrálása. A hulladékszolgáltatás az a jogszabályok alapján kötelező 
közszolgáltatás, amit igénybe kell venni. Amennyiben olyan üdülőről van szó, ahol nem élnek életvitel 
szerűen és ezt közüzemi számlával tudják bizonyítani, és 15 nappal a szüneteltetés előtt jelzik ezt 
felénk, akkor tudjuk külön kérelemre szüneteltetni a hulladékszállítás.  

Ulm István lakos: Mit jelent az, hogy közüzemi számlával. Ha én nem vagyok itt, de megy a 
hűtőgépem és az fogyaszt, miért kell nekem fizetnem. A hűtő termel szemetet?  

Oroszi Péter Zöld Híd igazgató:  Víz és villanyszámlával is lehet igazolni, valamint egy normál 
mértéket mi is el tudunk bírálni.  

Farkas Balázs Zöld Híd igazgató:  Valamilyen szinten jogos a felháborodása, mert használatarányos 
díjfizetést reklamál, azonban ahogy a kollégám mondta a jogszabályok nem teszik ezt lehetővé. 
Minden felhasználónak kötelező bejelentkezni a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásra és jelen 
pillanatban ez a legkisebb díj, amit a jogszabály megenged a közszolgáltatónak. 50 %-kal csökkentjük 
a rendes díjat üdülő ingatlan esetén. Ettől nem tudunk eltérni. Amennyiben tudja bizonyítani, hogy 
több hónapig nem tartózkodik az ingatlanán, előtte kérheti a szüneteltetést. 

 

Kmetty Károly polgármester:  Köszönöm szépen. Ennél nem jutunk tovább. Elmondták, hogy 
törvényi szabályozás van a hulladékszállításra. Szeretném a DMRV-től Oláh Tamást szólítani, van-e 
bármi, amiről beszélni szeretne? Illetve, hogy a lakosoknak van-e kérdésük hozzá? 

Juhász Ilona lakos:  A Petőfi utcában két helyen bent van az útban a tűzcsap, többször jeleztem. 
Botok és szalagok jelzik, hogy ott van. Ezen kívül a Bartók Béla és az Erdősor utca sarkánál is van 
egy. Szerintem nagyon rossz helyen vannak. Kértem az áthelyezésüket és nem történt semmi.  

Kmetty Károly polgármester:  Ezt a DMRV meg fogja nézni, nyilván az áthelyezésről ők fognak 
dönteni. További kérdés van-e még? 
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Juhász Ilona lakos:  Kinek lehet szólni, hogy ha a csőtörés után akkora víznyomást tettek a 
csapjainkra, hogy tönkrementek ezek? Mit lehet ilyenkor csinálni? 

Oláh Tamás DMRV:  Ha csőtörés volt és utána a hiba javítása megtörtént és a rendszer újra nyomás 
alá került, elképzelhető, hogy olyan nyomás különbség alakult ki, ami ezt okozhatta. Be kell jelenteni 
hibaként és ellenőrizni fogjuk.  

További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Kmetty Károly polgármester:  Köszönöm a vendégeknek, hogy itt voltak. Természetesen, ha van 
idejük szeretettel látjuk Önöket továbbra is, ha nincs, akkor köszönjük a jelenlétüket. 

2. napirendi pont: Tájékoztató a 2014. évi önkormán yzati választásoktól eltelt egy év 
munkájáról  

Kmetty Károly polgármester:  Tartanék egy rövid beszámolót az elmúlt 11 hónapról. Utána a 
képviselők fognak nagyon röviden arról beszámolni, hogy ők az elmúlt 11 hónap alatt milyen 
tevékenységet végeztek. Ezt lakossági kérdés, kérés alapján fogják megtenni. Utána lesz egy újabb 
rövid prezentáció, azokra a kérdésekre fogok ebben válaszolni, melyeket én kaptam. Utána jöhetnek 
az ad hoc kérdések, amikor is Dékány András tanácsnok urat fogom felkérni, hogy moderáljon. Előre 
szeretném jelezni, hogy ha olyan kérdést kapunk, amire most nem tudunk válaszolni, akkor 8 nap áll 
rendelkezésünkre, hogy a kérdésfeltevő címét, nevét ismerve a választ megküldjük. Most kérném, 
hogy nézzék meg, hogy az elmúlt 11 hónap alatt mit is végeztünk.  

Prezentáció: Megemlíteném, hogy az elkövetkezendő évekre vonatkozó gazdasági programot 
elfogadta a Képviselő-testület. Egy-két fő elemet ebből kiragadtam. Tehát a gazdasági program 
foglalkozik az iskolával, bölcsődei ellátással, egészségügyi helyzet javításával, utakkal, járdákkal, 
utcanév és házszámozással, illetve az őrbottyáni tóval, játszóterekkel, közösségi terekkel, piaccal. 
2015. augusztus 19-én átadtuk a Központi Óvoda belső udvarának a beépítésével a tornaszobát. Az 
iskola egyik 1. osztálya kapott itt helyet, mert az iskolában helyhiány van. Jelenleg osztályteremként 
funkcionál, ami egy ideiglenes megoldás.  

Ezt a fejlesztést összekapcsoltuk egy konyhai kapacitásbővítéssel is, ami azt jelenti, hogy az eddigi 2 
üst helyett 4 áll rendelkezésre. A konyha így kb. 900 adag elkészítésére alkalmas. Ezt úgy tudtuk 
elérni, hogy szerkezeti átalakítást kellett a konyha épületén végrehajtani. A két projekt együtt, mintegy 
24.000.000 Ft-ba került. Ezen a képen a tornaterem légtechnikai berendezése látható, melyet 2015. 
augusztus 19-én adtuk át. Látszik, hogy mind a tornaterem mind az iskola tető vonatkozásában 
komoly feladatok állnak az Önkormányzat előtt. Ezeket csak igen komoly költségráfordítással tudjuk 
majd megoldani, ezzel is kell számolnunk a jövő évben. Maga a szellőztető rendszer 8,7 millió Ft-ba 
került. Az iskola szűkös férőhely szempontjából, így megfogalmaztunk egy olyan távlati dolgot, hogy 
építeni kell egy új iskolát, abban is gondolkodtunk, hogy célszerű lenne középiskolai oktatást is 
kialakítani, illetve egy multifunkcionális sportcsarnokot, kulturális központot, illetve szabadidő parkot is 
nagyon szeretnénk. Erre írtunk ki ötletpályázatot, melyből ebben a prezentációban 4 pályamunkát 
ragadtam ki. A terveken jól látszik, hogy koncepcionálisan fogja össze azokat az elképzeléseket, hogy 
nem csak oktatási illetve szabadidőközpontot, hanem a mostani iskolai részt is intézményközpontnak 
képzeljük el a jövőben. Amit a pályázatokról el lehet mondani, az az, hogy valamennyi 
modulrendszerben épült fel, részletekben is meg lehet valósítani. Mindenképpen abban kell 
gondolkodni, hogy új iskolát kell építenünk.  

Közbiztonsági koncepció: Voltak kérdések a térfigyelő kamerarendszer kapcsán. A keddi napon 
elkezdődött a rendszer telepítése, a kamerák felszerelése. Azért csak most, mert ennek van egy 
komoly engedélyeztetési eljárása. Most jutott el oda a kivitelező, hogy a szükséges engedélyeket 
megkapta. Őrbottyánt ábrázolja ez a kép, a piros karikák jelzik azokat a kamerákat, amelyek 
közterületen helyezkednek el. Összesen 36 kamerát helyezünk el az óvodáknál, az iskolánál és a 
hivatalnál. Bekamerázzuk az ITT parkot, a körforgalmat, mindkét temető parkolóját. Az üdülőtelep 
bekamerázására ebben a projektben nem került sor, de a rendszer fejleszthető és ki fogjuk terjeszteni 
azokra a területekre, ahol erre igény lesz.  

Nagyon szeretném, hogy a polgárőrség minden nap jelen tudjon lenni a területeinken. Azt 
mindenkinek tudnia kell, hogy a polgárőrök ingyen végzik a tevékenységüket. Mindenképpen bíztatom 
Önöket, hogy aki tud a szabadidejéből a közösség számára felajánlani, akkor legyen polgárőr. 
Mindenképpen azt szeretnénk elérni, hogy teljes létszámú legyen a rendőrőrsön. A rendőri jelenlét 
megerősítve a polgárőri tevékenységgel, mindenképen hasznára válna a településnek. Ha már a 
polgárőrségről beszéltünk, akkor szeretném bemutatni azt is, hogy június közepén kapta meg az 
Önkormányzat a Polgárőr Város kitüntető címet. Ez azt deklarálja, hogy az Önkormányzat és a 
polgárőrség között szoros együttműködés van.  

Pályázatok: Testvér települési program lebonyolítására pályáztunk támogatásra, kaptunk 600.000 Ft-
ot. Önkormányzati feladatok ellátására, műszaki dolgokra, Óvoda utca burkolására és a tornaterem 
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burkolatára pályáztunk 20 millió Ft összegért, ezt a pályázatunkat forráshiány miatt elutasították. 
Szociális ellátásra kértünk kb. 3,6 millió Ft-ot, ezt megkaptuk. Próbáltunk óvodai kapacitásbővítésre is 
pályázni. Itt elmondanám, hogy az az elképzelés, hogy a központi óvodát, ahol a tornaszoba készült, 
azt igyekszünk kiüríteni, és áttenni a csoportokat a Kismókus óvodába, hogy az óvodások lehetőleg 
egy helyen legyenek. További segítséget tudnánk nyújtani az iskolának, elsősorban étkeztetési 
szempontból, de esetlegesen tanterem szempontjából is lehetne tenni valamit. Illetve itt is ki lehet 
alakítani bölcsődét. Erre pályáztunk, de forráshiány miatt tartaléklistára került ez a projekt, újabb 
döntés ez ügyben október 31-én várható. Gyermekétkeztetés feltételeit javító pályázat: Itt a konyha 
szellőztetésének a kialakítására pályáztunk. Bekerült a konyhába két új üst, amitől kimondottan nagy 
gőz keletkezik, a munkakörülmények eléggé siralmasak. Forráshiány miatt tartaléklistára került ez a 
pályázatunk is, újabb döntés november 15-én lesz. Pályázatot nyújtottunk be közművelődési 
érdekeltségnövelő támogatásra. Mobil színpadra és hangtechnikára szerettünk volna forrást kérni, 6 
millió Ft-ot kértünk és 173.000 Ft-ot kaptunk. Gyermekszegénység elleni programra, amire pályáztunk, 
megkaptuk. Újra megjelent az adósságkonszolidációban nem részesült települések pályázata. 181 
millió Ft-ra pályázhatunk, ebből szeretnénk a Dózsa György ill. Táncsics utca aszfaltozását megoldani. 
Mindenki tudja, hogy a csapadékvíz elvezetési projektnél, ezeknél az utcáknál föld alatti csapadékvíz 
elvezető rendszer épült ki. Amennyiben ezt nem fejezzük be, tönkre fog menni és kidobtunk az 
ablakon sok-sok millió forintot. Ebben a projektben is megjelenik a Kismókus Óvoda tetőtér beépítése. 
Ez a pályázat lehetőséget biztosít arra, hogy ha a másik vonalon nyernénk, akkor két egyéb 
programot még be lehet ide tenni. Október 15-e a döntés dátuma. Van egy közvetlen európai uniós 
projektünk, ez a Europe for Citizens testvér települési pályázat, itt 4 millió forintra pályáztunk,  
elsősorban azt célozzuk meg, hogy a szlovákiai testvér települési kapcsolatunk jövőre ünnepli a 10. 
éves fennállási évfordulóját és úgy gondoltuk, hogy ha tudnánk erre pluszforrást szerezni, akkor 
méltóan tudnánk megünnepelni. 

Adóbevételek: Többen felvetették, hogy az adó, amit befizetnek, mire fordítódik. Öt adótétel látható a 
táblázatban.  Az első a magánszemélyek kommunális adója, a 2. oszlopban látszik, hogy ez 17,8 
millió Ft, ez egy féléves összeg. Építményadó szintén féléves ciklusban 12 millió Ft. Telekadó 7,7 
millió Ft, iparűzési adóból 27 millió Ft, gépjármű adónál 22,4 millió Ft jönne be fél év alatt. A gépjármű 
adónál el szeretném mondani, hogy mindenki tudjon róla, hogy a gépjármű adóra befizetett összeg 60 
%-a, a központi költségvetésbe befizetésre kerül, ami itt marad az Önkormányzatnál, az annak a 40 
%-a. Látszik, hogy milyen az adómorálunk, a kommunális adónál 30 % lakos társunk nem teljesít. 
Építmény adónál 41 % aki nem fizet. Rettenetesen rossz a helyzet telekadó kapcsán, itt 17,7 % a 
teljesítés. A rendszer önbevallásra épül, ha valaki nem vallja be, nekünk kellene nyomozati 
tevékenységet folytatnunk. Jelezném egyébként, hogy ez a fajta adófelderítés elkezdődött. Az 
iparűzési adón is látszik, hogy 31 % a nem fizető. Ha megnézzük az építmény adót, az összesen 23 
millió Ft. Ha visszaemlékeznek, a tornaszoba és tornaterem szellőzés 34 millió Ft volt. Minden fillérnek 
meglenne a helye, ha lenne hajlandóság a fizetésre.  

Most nézzük meg, hogy milyen fejlesztési irányok várhatóak: Kismókus Óvoda tetőtér beépítése, 
közlekedésbiztonsági fejlesztés, Pálos fogadó udvara, Egészségház, utak, járdák, 
munkahelyteremtés, temető, első körben a Miklósi temetőről van szó, tó, szeretnénk visszahozni a 
GAMESZ-t. Annyi feladata van a város üzemeletetésnek, hogy úgy érezzük, egy önálló költségvetési 
szervezetet kell létre hoznunk.  

A bölcsődéről beszéltünk, vagy a Kismókus óvodában vagy a Központi óvodában lehetne ezt 
létrehozni. Elkészültek a tervek, az építési engedély rendelkezésre áll. Itt pedig egy tervrajz, hogy 
hogyan is nézne ki.  

Közlekedésbiztonsági fejlesztés. Amit itt lehet látni, hogy szeretnénk egy gyalogátkelőhelyet az Arany 
János és a Rákóczi utca kapcsolatába tenni. Azt szeretnénk, hogy a gyerekek biztonságosan tudjanak 
egyik pontról a másikra átjutni. A tervek megvannak, hatósági bejárás megtörtént. Úgy gondolom, 
hogy ez a jövő év programja lesz.  

Ennek a másik oldala a Postával szemben, ahol van most egy gyalogátkelőhely, de teljesen 
szabálytalan, ráadásul az ott lévő buszmegálló magánterületre lóg be, ezt az egészet át kell 
alakítanunk. Látszik, hogy a mostani jogszabályi előírás úgy engedélyezi a járdát, hogy egy belső 
osztó szigettel kell megvalósítani. A buszmegálló lejjebb fog kerülni az üzletsor elé, de Önkormányzati 
területre.  

Pálos fogadó udvara: erre is elkészült a terv, ki szeretnénk alakítani egy közösségi teret, színpaddal, 
játszótérrel, kulturált vizes blokkal. Valószínűleg el fog kezdődni már a földmunka az idei évben, 
rendbe lesz téve a Damjanich utca, parkolókkal. A kérdéssorban szerepelt, hogy milyen játékok is 
lesznek itt. A tervek foglalkoznak csúszdával, rugós játékokkal, lengőhintával illetve madárfészek 
hintával. Mindenképpen szeretnénk a Pálos udvarán azokat a szintbeli lehetőségeket kihasználni, ami 
még élvezhetőbbé, szebbé teszi ezt a területet. Így a bottyáni résznek is lesz egy olyan közösségi 
tere, ahol össze tudnak jönni a lakosok.  
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Egészségház: magántőkét vonnánk be a megvalósításba. Szintén lakossági kérdés volt, hogy mit 
tudunk a szűkös egészségügyi ellátással tenni. Ha ez a beruházás megvalósul, akkor egy elég komoly 
előrelépést tettünk.  

Utakkal kapcsolatban: május végén az ember nagyon boldog volt, mert azt lehetett olvasni minden 
újságban, hogy hatalmas forrásokat ad a kormányzat az utak rendbetételére. A pályázatot tovább 
olvasva kiderült, hogy ez településenként maximum 15 millió Ft-ot jelen. Átnéztem a rendelkezésre 
álló, meglévő útterveket, mindegyik utca nagyságrendileg ugyanannyiba kerül, nyilván korszerű 
vízelvezetéssel ez kb. 60-65 millió Ft-ot jelent. Látni, hogy amire pályázni lehet, az mire elegendő. 
Megint csak visszautalnék az adó dolgokra. Ha ennyibe kerül egy utca kiépítése, akkor látszik, hogy a 
befizetett adó nem sok mindenre elég. A Táncsics és a Dózsa György utcát mindenképpen meg kell 
csinálni, a többire pedig igyekszünk forrást teremteni. Mindenképpen meg kell oldanunk, hogy 
legalább egy utca legyen, amin le lehet jutni a tóig.  

Járdák építése: ehhez vettünk térkő és szegélygyártó gépet. Az utak karbantartásánál azért lenne 
koncepcióváltás szükséges, mert tapasztaljuk, hogy kimegy a toló lapos gép, meghúzza egy kicsit a 
felszínt, ami egy-két napig jó, majd jön egy eső és mintha nem csináltunk volna semmit. Vannak olyan 
területek, ahova kiviszünk egy kocsinyi követ, rátesszük a homokra, a homok meg megeszi. Más 
megoldást kell találni. Úgy gondolom, hogy komolyabban elő kellene készíteni az utak alapozását. 
3500 m3 kifejezetten útalapba való kő áll rendelkezésünkre. Szeretnénk elindítani a járdaépítést is.  

Temető: Rendbe kell tennünk a temetőt, a szanaszét hagyott kövek elszállításra kerülnek. Valóban 
jogos az a lakossági észrevétel, hogy a kerítés közelében lévő sírokra szinte ráállnak a kocsik. 
Szeretnék a temető kerítését megépíteni.  

A tó kapcsán szó volt róla, hogy strand vagy nem strand? Nagyon régóta nem üzemel strandként, a 
feltételek nem adottak, lépéseket kell tenni. Az Önkormányzatnak nagyon kis vízfelülete van a strand 
vonalában. Szeretnénk nagyobbat, ehhez a horgászokkal kell egyeztetni. Ott tartunk most, hogy 
felajánlottunk egy parti területet cserealapként, úgy tűnik, hogy a horgászokat ez a téma érdekli.  

GAMESZ: elkészült a testületi előterjesztés az alapító okiratra, a vezetői állásra pályázatot írnánk ki. 
Amennyiben a Képviselő-testület ezt jóváhagyja, szeretnék ezt január 1-jével elindítani. Köszönöm a 
figyelmet!  

Miután lakossági kérés volt, meg szeretném kérni a képviselőket, hogy két percben röviden foglalják 
össze, hogy az elmúlt időszakban milyen képviselői munkát végeztek és utána visszakérném a szót.  

Dékány András képvisel ő: 20 éve lakom itt Őrbottyánban. 1994-98 között ennek a településnek 
alpolgármestere lehettem, egy átmeneti időre a polgármesteri funkciót is el kellett látnom. Mindig is 
fontosnak tartottam, hogy segítsem a település fejlődését. 2014-ben erre újra lehetőségem nyílt, ezért 
is indultam el képviselő jelöltként. Az én felfogásom szerint a képviselő nem hirdet programot. 
Képviselőként azt tartom feladatomnak, hogy a polgármester úr által sokat emlegetett irányok, 
feladatok, ehhez rendelt jogszabályok tarthatóak legyenek, támogatottsága legyen és lehetőleg a 
legszélesebb lakossági egyetértéssel valósuljon meg. Erre az adott nekem bátorítást, hogy a központi 
állami igazgatásban dolgoztam felelős beosztásban, minisztériumban. Kapcsolati rendszerem és 
igazgatási tapasztalatom alkalmassá tesz arra, hogy ezeket a tapasztalatokat megosztva segítsem a 
Képviselő-testület munkáját. Igyekszem kivenni minden közösségi munkából a részemet. A testület 
megbízásából tagja vagyok a Pénzügyi Bizottságnak, illetve tanácsnoki funkcióm szerint feladatul 
kaptam azt, hogy a lakossággal minél szélesebb párbeszéd alakuljon ki és minél több közös 
gondolkodással tudjuk megvalósítani azokat a terveket, amelyekről Polgármester úr beszámolt. 
Miután Önök is tudják, hogy a közösségi tereink, ott ahol találkozhatunk nagyon szűkösek, fontos 
feladatnak tartottuk, hogy Önök a mai korszerű eszközök segítségével napra kész és korrekt 
tájékoztatást kapjanak közös ügyeinkről.  

Ennek jegyében újítottuk meg a Hírmondót, amit Önök havonta megkapnak. Szintén fontosnak érzem, 
hogy a honlapunkat is megújítottuk, dinamikussá tettük és ott is elérnek minden fontos információt. 
Legyenek gyakori látogatói a honlapunknak. Örülök, hogy a közmeghallgatásokon is egyre többen 
vannak és büszke vagyok arra, hogy kiváló képviselő társaimmal nem agyonülésező 
Önkormányzatnak lehetek a tagja, hanem valóban érdemi és a város fejlődése szempontjából fontos 
terveknek megvalósításán fáradozunk. 

Benedek Éva képvisel ő: A 2. ciklusomat töltöm a Képviselő-testületben. Az Ügyrendi Bizottság, a 
Kulturális és Sport Bizottság, valamint a Humánügyi Bizottság tagja vagyok. Amikor engem 
megválasztottak, akkor az egyik legfőbb feladatomul azt kaptam, hogy minden kötelező, rám háruló 
feladatot ellássak. Azzal, hogy egyetlen testületi illetve bizottsági ülésről sem hiányoztam, minden 
kötelező feladatomat elláttam. Minden lakosnak igyekeztem segíteni, aki hozzám fordult. A 
Humánügyi Bizottság elnöke is vagyok, ebből a tisztségemből kifolyólag ezzel a bizottsággal 
foglalkoztam a legtöbbet. Az idén a Humánügyi Bizottságra elég sok feladat hárult, a szociális 
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rendeletünket újra kellett gondolni, a Szolgáltatástervezési koncepciónkat kellett megírnunk. Jövő 
héten a szociális kerekasztal fog összeülni, ami a civilek, a lakosság és a Hivatal összefogását 
célozza meg erősíteni. Szeretném megköszönni ezekben a szociális ügyekben az aljegyző segítségét, 
aki nagyon sokat támogatott engem. Továbbra is várom mindenki panaszát és az örömteli 
eseményekkel kapcsolatos mondanivalóját is. Bármikor szívesen segítek bárkinek. 

Kollár Sándor képvisel ő: Tavaly októberben 5. alkalommal sikerült Őrbottyánban a Képviselő-
testületi választáson mandátumot szereznem. Az Ügyrendi Bizottság tagja lettem. Polgármester úr 
felkérésére idén májusban a Pénzügyi Bizottság elnökének választottak meg. Jelképesen a Pénzügyi 
Bizottság legelső tevékenysége a megalakulás után  civil kezdeményezésre végrehajtott 
autóbuszmegálló felújításában való részvétel volt. Szeretnénk, hogy ha több ilyen kezdeményezés 
lenne, és ehhez tudnánk csatlakozni. Polgármester úr felvázolt jó néhány olyan fejlesztési elképzelést, 
amelyben vagy nyakig benne vagyunk, vagy előtte állunk. A bizottság a testületi döntések 
előkészítésében kiveszi a részét és igyekszünk úgy előkészíteni és döntéseket hozni, hogy a település 
többségének az érdekeit tudjuk képviselni. A lakossági kérdés főleg arra vonatkozott, hogy a 
képviselők milyen tevékenységet folytattak? Tavaly novemberben kezdeményeztem a Képviselő-
testületnél, hogy a Polgármester úrral közösen írjunk a Magyar Posta vezérigazgatójának egy levelet 
a posta áldatlan állapotával kapcsolatban. Ennek a konkrét eredménye a novemberben megvalósuló 
egyablakos kiszolgálás a postán. Az Esze Tamás utca Rákóczi út végén lévő áldatlan vízelvezetési 
probléma, ami veszélyeztette az ottani ingatlanokat illetve a közlekedést is megbénította - ez is a 
kezdeményezésemre valósult meg. Illetve részt veszek a Csatorna Társulat intézőbizottságában. 
Önök már évek óta használják a csatornát, sajnos az adminisztratív részének a lezárásával még 
mindig adósak vagyunk. Ennek a lezárásával reményeink szerint egy olyan fejlesztési összeghez 
fogunk majd hozzájutni, amelyből nagyságrendileg egy utca, - amit Polgármester úr említett - 
rendbetétele végrehajtható lesz. 

Csernákné Szoboszlai Szilvia: Engedjék meg, hogy megköszönjem azt a bizalmat, hogy a 
Képviselő-testület tagja lehettem. Mondhatnám, hogy új vagyok és ezt szokni és tanulni kell, de úgy 
gondolom, hogy egy képviselő nem mondhat ilyet, hogy betanulási időszaka van, hiszen az első 
ülésen már döntenie, cselekednie kell. A Pénzügyi Bizottság tagja és az Ügyrendi Bizottság elnöke 
vagyok. Az Ügyrendi bizottságról annyit kell tudni, hogy nem kimondottan a hétköznapi dolgokkal 
foglalkozik, ezért a lakosság nagyobb része nem is figyeli olyan szinten a munkáját. Viszont én úgy 
gondolom, hogy egy nagyon fontos bizottság, hiszen a jogszerűségre, a rendeletek felülvizsgálatára, 
bérleti szerződésekkel való foglalkozásra, vagyonnyilatkozat tételi kötelezettségekre, 
összeférhetetlenségekre kell nagy hangsúly fektetnie. Az én álláspontom szerint egy képviselőnek 
mindenképpen kell rendelkeznie szakmaisággal és mivel, hogy az én terveim között régóta szerepelt, 
hogy az Önkormányzat munkáját a vezetőséggel együtt segítsem és a városunk életét és fejlődését 
egy kicsit közelebbről figyelemmel kísérhessem és ezt is segíthessem, ezért én elkezdem 2013-ban a 
Nemzeti Közszolgálati Egyetem Közigazgatási mesterképzés szakát, melyet júliusban befejeztem és a 
második diplomámat átvettem. Nem lehet összefoglalni 2-3 percben, hogy egy képviselő mit tett 
ebben az elmúlt 11 hónapban. Nem is gondolom, hogy jó, hogy egyénileg mondjuk el, hogy ki mit tett. 
Onnantól kezdve, hogy valakit megválasztanak képviselőnek csapatban dolgozunk a településért. 
Együtt dolgozunk a buszmegállókon, azon, hogy a GAMESZ létrejöjjön, hogy várospolitikai fórumaink 
legyenek. Személy szerint a lakossági kérelemeket továbbítom, nem csak továbbítom, hanem az 
orvoslást is próbálom figyelembe venni. A bűnmegelőzési, közbiztonsági koncepcióban is részt 
veszek, vásárfia piac informális megbeszélésén részt vettem, a tiszteletdíjamból anyagilag támogatom 
az Önkormányzat rendezvényeit. Sorolhatnánk, hogy ki mit tesz, de úgy gondolom, hogy mindannyian 
elhivatottak vagyunk, és a településért teszünk.  

Amikor megtudtam, hogy bejutottam, mint legtöbb szavazatot kapott képviselő, akkor úgy döntöttem - 
tekintettel arra, hogy a kormánytisztviselői munkaviszonyom összeférhetetlen az önkormányzati 
képviselői jogállással – feladom a munkahelyemet, azért hogy képviselő lehessek. Nagyon bízom 
benne, hogy jövőre akár 10 percben is el tudom mondani, hogy mit tettem a településért. 

Szabó István képvisel ő: Én is szeretettel köszöntök mindenkit. 2014 októberétől nemcsak képviselő, 
hanem alpolgármester is vagyok. Megpróbálom röviden két percben elmondani, hogy mit tettem, mit 
próbáltam, miben tudtam segíteni reményeim szerint. Kötelező feladatom, a testületi ülésen való 
részvétel, gyakorlatilag 100 %-os jelenlét mellett teljesült. Helyi szervezetek és az intézmények közötti 
kapcsolattartás és havi egy fogadóóra megtartása, a bizottsági üléseken való részvétel, - ez testületi 
ülésenként négy alkalmat jelent - gyakorlatilag 90%-os jelenlét mellett voltam ott. A település 
vácbottyáni részén megtartott fogadóóra, minden hó második szerdáján, legközelebb 2015. 
szeptember 16-án, szerdán 18-19 óráig várom az érdeklődőket. A Kvassay Jenő Általános Iskola 
intézményi tanácsában való részvétel. Települési rendezvényeken való részvétel. Ez idáig 20 
alkalommal, ezek szervezése. Történelmi megemlékezéseken való jelenlét. Főzés, a Harangok Napja 
alkalmából 1200 adag étel elkészítése. Az új Hírmondó újság szerkesztői bizottságában való 
részvétel, azon belül pedig a civil szervezetek cikkeinek továbbítása, illetve javaslatok a lapszámok 
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tartalommal megtöltésére. A sport és kulturális rendezvények megszervezése. Szintén 95 %-os 
részvétel. Azért gondolom ezeket hangsúlyozni, mert azért vagyunk képviselők, mert az alap, hogy ott 
legyünk, hogy a feladatokkal meg tudjunk ismerkedni. Bűnmegelőzési fórum megszervezése. Újszerű 
javaslataim és feladatvállalásaim is voltak. Várospolitikai fórum megszervezése, vállalkozói fórum 
megszervezése, és az azon való megjelenés. Vásárfia rendezvénysorozat kezdeményezése, 
szervezése és támogatása. Tömegközlekedési fórum. Nyitott iskolaudvar kezdeményezése, 
megszervezése. A Városháza épületénél lévő kennel építése, megkezdése. Szakmai tanulmányi utak 
kezdeményezése és az azokon való részvétel. Utcabizalmi rendszer létrehozása. Érzéseim szerint 
ennek a tettre kész csapatnak a megszervezése és elindítása nagy lendületet adhat a település 
életében a közeljövőben. Fontosnak tartom azt is elmondani, hogy Kmetty Károly segítése és 
támogatása nélkül nem tudtam volna megkezdeni és végrehajtani, köszönöm a lehetőséget hozzá. 
Kezdeményezéseimmel szeretnék annak a polgármester úr által a ciklus elején megfogalmazott 
elvárásnak eleget tenni, hogy a képviselők vigyék végig az általuk felkarolt ügyeket. Én minden nap 
ezt teszem. Ezen kívül a hétköznapokon továbbra is polgárőrködöm. Az iskolai szülőközösségben is 
dolgozom és a Tarsolyos Baráti Kör ügyeit is viszem. A felsoroltakat nem egymagam hajtottam végre, 
sokan segítettek benne, köszönöm nekik is a segítséget. Záró gondolatként pedig elmondanám 
Önöknek, hogy az idő múlásával azt érzem, hogy jó úton járunk, és egyre többen vannak, akik ezt 
érzik. A sok új kezdeményezésnek, ami útjára indult időre van szüksége és csak közösen tudjuk 
ezeket végrehajtani. 

Lehoczky Enik ő képvisel ő: Tisztelettel köszöntöm az itt megjelenteket. 2014. október elején a 3. 
ciklusomat kezdtem meg önkormányzati képviselőként. Ennek a ciklusnak az elején felkért 
Polgármester úr, hogy lássam el a Pénzügyi Bizottság elnöki tisztségeit. Ezzel párhuzamosan tagja 
lettem a Kulturális és Sport Bizottságnak is és jogos igény merült fel, hogy fogalmazzuk meg, hogy mit 
tettünk ez idő óta a ciklus kezdete óta. A bizottsági és a képviselő-testületi ülések napirendjében 
foglalt teendőkön kívül – mert ezeket nem sorolom fel, miután azt gondolom, hogy ezek kötelező 
feladatok – első teendőm volt, hogy felkerestem Csomád község Polgármesterét, tájékozódtam, hogy 
hogyan tudnánk Csomádhoz hasonlóan sikerrel pályázni és különböző beruházásokra pályázati pénzt 
nyerni. A csomádi Polgármester által megismert pályázatíróval azon igyekeztem, hogy együttműködés 
jöjjön létre az Önkormányzat és a már évek óta eredményes pályázatírói és lobbi tevékenységet 
folytató pályázatíró között. Hogy minél tájékozottabbak legyünk részt vettem egy pályázati 
konferencián, ahol bemutatták a 2015-2020 közötti fejlesztési lehetőségeket.  Kezdeményezésemre 
és szervezésemre őrbottyáni vezetők delegációja látogatott el Vásárosnaményba, ahol egy térkő 
gyártó projektet és a közmunka program sikeres megvalósítását mintáztuk le. A cél az volt, hogy 
ötletet merítsünk, a már bevált fogásokat átvegyük és megismerjük annak lehetőségét, hogy hogyan 
tudnánk Őrbottyánt saját maga által gyártott térkő burkoló kővel ellátni és ez által munkahelyet is 
teremtve megoldani a jelenleg is áldatlan, aszfaltozatlan utcák burkolását. Az alpolgármester úr 
kezdeményezésére megszerveztem az őrbottyáni vállalkozók feltérképezését, listába gyűjtését, 
akiknek 2015. március 27-én vállalkozói fórumot szerveztünk. Ezzel eredményes párbeszéd indult 
meg az Önkormányzat és a helyi vállalkozók között. 2015. első negyedévében kezdeményezésemre 
és közreműködésemmel kidolgozásra került egy tanulmány a geotermikus energia felhasználásának 
lehetőségeiről. 2015 áprilisában nézeteltérés alakult ki a Polgármesteri Hivatal, a Polgármester és 
közöttem több témában, többek között a házszámozás és utca névtáblák megváltoztatása kapcsán. 
Ezen kívül a képviselő-testületi ülések időpontja is megváltoztatásra került, ezért munkahelyi 
elfoglaltságom miatt az ülések egy részén nem tudtam részt venni.  

Ezt követően a 2015. május 27-ei ülésen Kmetty Károly polgármester úr visszahívta a teljes pénzügyi 
bizottságot és felkérte Kollár Sándort a Pénzügyi Bizottság vezetésére, aki a bizottságba az előző 
ciklus külsős tagjait hívta meg. Ettől az időponttól fogva a Kulturális és Sport Bizottság tagjaként és 
önkormányzati képviselőként képviselem Őrbottyán lakosainak érdekét. Rendszeres kapcsolatot 
ápolok a testvértelepülés képviselőivel is mind itthon, mind pedig Kalászon. Örömmel tölt el, hogy 
Őrbottyán lakossága bizalommal fordul hozzám, megosztja velem kéréseit, kérdéseit. Továbbra is 
tisztelettel állok rendelkezésükre. 

Cserepka András képvisel ő: Őszinte tisztelettel és szeretettel köszöntöm a jelenlévőket. Az elmúlt 
két ciklusban polgármesteri tisztséget töltöttem be a településen. A mostani választásokon pedig az 
önök bizalmával képviselőként képviselhetem a választópolgárok jogait, kötelességeit, felvetéseit. A 
bemutatkozás után megköszönöm mindazok segítségét, akik az elmúlt két ciklusban polgármesteri 
tisztségemben is segítettek. A választásokat követően, mint képviselő láttam el a feladataimat. 
Benedek Éva felkérésére a Humánügyi Bizottság alelnöki tisztségét töltöm be. A feladat nem könnyű, 
részben jogszabályi, részben pedig a helyi nyomást érezve és a lakosság jövedelmi viszonyait és a 
jelenlegi helyzetet ismerve azt gondolom, hogy nem könnyű a feladtunk, ennek ellenére igyekszünk 
tisztességgel ellátni a bizottságban a hozzánk fordulók kéréseit és ennek megfeleően ahol lehet ott 
segíteni. Ezen túlmenően a Kulturális és Sport Bizottság munkáját igyekszem segíteni önszántamból, 
képviselőként, nem tagként. Elsősorban a hagyományőrző civil szervezeteknek igyekszem segíteni. 
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Részben úgy, hogy személyesen is részt vállaltam a munkájukból, részben úgy, hogy ezeken a 
rendezvényeken részt veszek. Másik nagyon fontos terület, hogy nagyon fontos feladatomnak 
tekintem tovább vinni a testvér települési kapcsolatot és ennek megfelelően személyesen is részt 
vállaltam ebben. Köszönöm a bizalmukat. Elmondták a Képviselő társaim, hogy mi az, ami általános 
képviselői feladat, annak természetesen eleget teszek. Igyekszem segíteni tapasztalataimmal, 
rutinommal, 47 éves közigazgatási gyakorlatommal a testület munkáját. Éreztem több alkalommal, 
hogy találkozásokkor még mindig sokan fordulnak hozzám. Igyekszem meggyőzni a 
választópolgárokat arról, ami a település érdeke. Felvetődött a várossá nyilvánítás kérdése. Én arra 
kérem Önöket, hogy ha ezt komolyan gondoljuk, akkor van mit tennünk. Ebben segíteném a 
Képviselő-testület és a lakosság munkáját. Köszönöm szépen. 

Kiss László képvisel ő: Tisztelettel és szeretettel köszöntök mindenkit. 5. éve szolgálom Önöket. 
Jelen pillanatban a Kulturális és Sport Bizottság elnökeként és a Humánügyi Bizottság tagjaként 
dolgozom a Képviselő-testületben. Az önkormányzati munkában nagyon fontos a képviselői 
kezdeményezés, indítvány, előterjesztés, de nem szabad elfelejteni, hogy a végső döntést közösen 
hozzuk meg. Mi itt mindannyian a képviselő-testületben függünk egymástól. Ahhoz, hogy a képviselő 
egy eredményes indítványt tudjon benyújtani, ahhoz a képviselő-testületnek egy pozitív döntést kell 
hoznia. Ez valamikor sikerül, valamikor nem. Ezt azért szeretném elmondani, mert az egyéni érdemek 
helyett a csapat és a bizottság munkáját szeretném kiemelni és erről szeretnék beszélni. A Kulturális 
és Sport Bizottság tavaly októberben kezdte meg munkáját. A bizottság tagjai Lehoczky Enikő alelnök, 
Benedek Éva képviselő asszony, Lévainé Apagyi Erika külsős bizottsági tag és Csapó Károly külsős 
bizottsági tag. Ezúton is szeretném megköszönni munkájukat. Első legfontosabb döntésünk közt volt a 
rendezvények számának a kibővítése. Személy szerint én ezt azért tartom nagyon fontosnak, mert mi 
egy közösséget alkotunk és fontos, hogy ez egy jó közösség legyen fontos, hogy ezt a közösséget 
ápoljuk és erősíteni tudjuk. Ehhez szükséges, hogy minél rendszeresebben és minél színvonalasabb 
alkalmakat tudjunk teremteni arra, hogy ez a közösség tovább tudjon erősödni. A testvértelepülési 
kapcsolatok ápolását segítve és erősítve sikerült benyújtani egy pályázatot közösen a kalászi testvér 
településünkkel, és ez eredményes volt. Az erre megnyert pénzösszeget rendezvények 
lebonyolítására tudjuk majd felhasználni. A bizottság végrehajtotta a sportkoncepció és a 
közművelődési koncepció felülvizsgálatát. Ezeknek a kidolgozása jelen pillanatban is folyamatban 
van. Sikeresen közreműködtünk a megnyert fűnyírópályázat megvalósításában és 
eredményességében, amihez az Önkormányzat biztosította az önrészt. Ezt a fűnyírót nem csak a 
sportpályákon, hanem az egyéb közterületek megmunkálásában is tudjuk majd használni. 
Kezdeményeztük a sportpályán lévő klubhelységként működő egység használatát és hasznosítását, 
amit szeretnénk olyan formában a település számára hasznosítani, hogy közösségi színteret tudjunk 
biztosítani fiataljainknak, azoknak az embereknek, akiknek eleddig nem volt meg a lehetősége erre. 
Egy helyszínt, hogy ne a buszmegállóban, ne az állomáson kelljen a fiataloknak összejönni, hanem 
kulturált formában legyen egy hely, ahol erre meg van nekik a lehetőség. Nagyjából ennyi lett volna a 
felsorolás része a mondandómnak. Csak ma 3 családnál voltam, akik segítséget szeretnének kapni. 
Volt olyan család, akinek 30 éve megoldatlan problémája és megoldandó ügye van és ebben kérték a 
segítségemet. Szintén kevésbé látványos része a testületi munkának a testületi üléseken végzett 
munka. Nem feltétlenül kell egy képviselőnek indítványt benyújtania ahhoz, hogy legyen képviselői 
észrevétele, építő jellegű kritikája, hozzászólása a napirendhez és esetleg egy érdemi vitát le tudjon 
folytatni.  

Ez nagyban tudja segíteni a Képviselő-testület munkáját és azt is, hogy ezt jó irányba tudjuk terelni, 
hogy eredményes munkát tudjunk végezni. Többen kérdezték tőlem, hogy miért nem tartok 
fogadóórát. Volt, amikor tartottam. Lehet, hogy fogok ismét, de nem feltétlenül hiszek benne. Sokkal 
fontosabbnak érzem, hogy én jussak el az emberekhez, ehhez megvannak azok a rendezvények, 
azok az alkalmak ahol erre van mód. Ezt a feladatot önként vállaltam. Mindig hittel, tisztességgel, és 
teljes erőbedobással igyekeztem képviselni a települést, igyekeztem mindig olyan döntésekben 
közreműködni és olyan indítványokat benyújtani, ami Őrbottyán érdekeit szolgálja. Nem szoktam 
ígérgetni, de egy dolgot megígérhetek, ez a jövőben sem lesz másként.  

3. napirendi pont: Lakossági észrevételek, javaslat ok 

Kmetty Károly polgármester:  Az írásban hozzám érkezett lakossági kérdésekre szeretnék 
reflektálni. Hogyan lettünk város? Csapadékvíz elvezetés befejezésre került-e, illetve meddig lett 
elkészítve. Úthálózathoz, szilárd útburkolathoz hogyan kell, hogy a lakosság hozzájáruljon illetve, 
hogy kicsi a rendelő. Ez az első blokk. Mi a várossá válás feltétele? 2015.március 25-től hatályos 
törvény szerint: a lakosság szám meghaladja a 10 ezer főt, belterületi szilárd útburkolatok aránya 
legalább 90%, középfokú nevelési oktatási intézménnyel rendelkezik, hivatásos tűzoltósággal, 
katasztrófavédelmi őrssel vagy önkormányzati tűzoltósággal, közfinanszírozott egészségügyi 
ellátással, tanuszodával, több célú sportcsarnokkal. Ezekkel a felsorolt intézményekkel, ellátottsággal 
nem rendelkezünk. Az én véleményem az, hogy íme, itt van egy szamár. Ha azt mondjuk, hogy 
versenyló, akkor is szamár. Mondhatjuk, hogy város vagyunk, de nem érjük el ezeket a kritériumokat. 
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Abba a helyzetbe jutottunk, hogy a kocsi megelőzte a szamarat. Azt érzékelem a lakosságnál, hogy az 
e-mögötti cím mögötti tartalmat próbálják számon kérni a jelenlegi testülettől és bizony nagyon sok 
feszültséget, gondot jelent. Csapadékvíz elvezetés: 4 utcában kezdődött el, Táncsics, Bajcsy-
Zsilinszky, Dózsa illetve az Esze Tamás utcában. Nem fejeződött be a projekt, mert ez akkor lenne 
kész, hogy ha az utak is elkészültek volna hozzá. Sajnos a Táncsicsban illetve a Dózsában maga a 
földalatti műtárgy nem működik, mert nem megy bele a víz csak a homok. Ezért kellene sürgősen 
megcsinálni ezeket az utcákat. A Bajcsy-ban a víz nem az árok oldalán folyik, csak akkor működne az 
elvezetés, hogyha az utat is megcsinálnánk és az utat az árok irányába be lehetne fordítani. 
Felmerült, hogy a lakosságnak mennyivel kellene hozzájárulni? Vegyük a Táncsics utcát, kerüljön 50 
millió Ft-ba és ez kb. 500 m hosszú utca, azt jelenti, hogy méterenként 100 ezer Ft. Ha van valakinek 
egy 16-20 méteres ingatlana, akkor az előtte lévő útszakasz 2 millió Ft. Mit kérjünk a lakosságtól? 
Kérünk 150-200 ezer Ft-ot? Ki teszi mellé a többit? Én azt gondolom, hogy ez így nem működik. Első 
körben úgy gondolom, hogy a lakosságtól pénzt kérni nehéz.  

Egészségügyi ellátás: Szóba került az első prezentációban, hogy szeretnénk egy új egészségügyi 
intézményt létrehozni, ha ez sikerül, javulni fog a helyzet. Miért nem lehet bővíteni a gyógyszertárat? 
Ennek jogszabályi háttere van, egy gyógyszertár alapításához 4500 fős lakosság kell, hozzávetőleg 
9000 lakossal kellene rendelkeznie a településnek ehhez. Még ettől messze vagyunk.  

Élelmiszer áruházat miért nem lehet ide hozni? Első kérdés, hogy hova? A második, hogy 
természetesen, ha ide hoznánk egy áruházat, akkor területet kell adni, vélhetőleg adókedvezményt 
kell adni és 7000 fős településre nem tudom, hogy ide jönnének-e? Mi van a most működő 
kisvállalkozásokkal? Rájuk egy ilyen lépés hogyan hatna? Ez egy sokkal komplexebb kérdés. Utolsó 
kérdés miért léptünk ki a kistérségből? Szociális ellátás kapcsán voltunk benne. Nem az én 
időszakomra esett, hogy kiléptük, de annyit tudok, hogy a tagok fizetési hajlandósága egyre csökkent, 
majdnem, hogy csak Őrbottyán tett ebbe pénzt és a vezetés úgy gondolta, hogy próbáljuk meg 
önállóan ellátni ezeket a feladatokat. 

Üdülőterület: nincs fejlődés, forgalomszabályozás, Viola utca helyzete. Azt írta a hölgy, hogy 1986 óta 
él az üdülőtelepen. Én 1982-ben költöztem a telpülésre Budapestről, volt összehasonlítási alapom, 
hogy milyen volt Budapest és milyen volt akkor Őrbottyán. Bizonyára a hölgy is emlékszik, hogy nem 
volt vezetékes ivóvíz, nem volt gázszolgáltatás, nem volt csatorna. Gyakorlatilag ezek megvalósultak 
az üdülőterületen is. Azt állítani, hogy semmi nem történt talán egy kicsit erős. A másik, hogy gyakran 
felvetik, hogy milyenek az útjaink, gödrös, poros stb. Számomra furcsa, hogy a lakossági 
visszajelzések arról szólnak, hogy olyan mintha itt nagyon sokan zsákbamacskát vettek volna és 
miután kibontották nem az van benne, mint amire számítottak. Nem arról szól a történet, hogy valamit 
az Önkormányzat elvett vagy tönkretett. Lesz egy olyan lakossági észrevétel, hogy nyomásgyakorlást 
kell az Önkormányzatra tenni. Úgy gondolom, hogy azzal szemben lehet nyomást gyakorolni, akinek 
van valamilye, de nem akarja odaadni. Mi nem tudunk mit oda adni. Ez a nyomásgyakorlás szerintem 
nem túl jó megfogalmazás. Vagy van egy másik dolog, hogy polgári engedetlenség. Ha itt tartunk, 
akkor ez már elkezdődött, mert van, aki nem fizeti az adót, nem teszi rendben az ingatlan belsejét, 
külsejét. Van, aki tesz arra, hogy szabályaink vannak és akkor is tüzel, amikor nem szabadna. Kiviszi 
a szemetet a külső területekre, beviszi az Önkormányzat nem erre a célre kihelyezett konténerébe, 
mert nem akarja befizetni a szemétszállítási díjat.  

Úgy gondolom, hogy ha polgári engedetlenségről beszélünk, akkor ez az. Aki itt ingatlant vett, tisztába 
kellett lennie a körülményekkel, és szó nincs arról, hogy az Önkormányzat bármit is tönkre tett. Azért 
dolgozunk, hogy ez jobb legyen. Nem azért csinálom a magam munkáját, hogy majd megírjam a 
memoáromban, hogy milyen klassz srác voltam. Nem, én itt élek és ugyanazon a pocsolyán megyek 
keresztül, mint Önök. Azt szeretném, hogy ezen tudjunk javítani közösen. Itt van ez a városi cím, 
mindenki azt várja, hogy a település tényleg város legyen. Ott van az a szamár, az még mindig 
szamár, hiába hívom versenylónak. Ez elég nagy probléma.   

Utak: valóban vannak gödrök, vannak vízbeömlések telkekre, házra, ez így van. Szeretném 
mindenkinek az emlékezetét egy kicsit felfrissíteni. Egy hónappal ezelőtt volt Budapesten egy piszok 
nagy eső. Nem láttam egyetlen híradást sem, hogy ezért a lakosok elkezdtek volna felvonulást tartani, 
tiltakozni. Vannak vis major helyzetek. Őrbottyánban egyre inkább azt tapasztalható, hogy kevés a 
csapadék. Az én kutamban a vízszint rettenetesen visszaesett. Ez miből adódik? Elkészült a 
csatornahálózat. Egy kis számolásból látható, hogy mintegy 300-330 m³ napi vízmennyiség hiányzik a 
település talajából. Meg kell oldani, nyilván nem lehet a hagyományos rendszerben dolgozni. Mit 
csinálunk most, még a maradék csapadékot is el akarjuk vezetni. Úgy gondolom, hogy bármilyen 
probléma van, üljünk le, beszéljük meg, hogy hogyan lehetne megoldani. Tartsuk bennt a talajban a 
csapadékvizet. Én például az összeset felfogom és a kert locsolására használom. Voltam olyan 
utcában, ahol jöttek a lakosok, hogy nézzem meg milyen tarthatatlanok az állapotok. Mondtam, hogy 
nézzék meg, hogy az összes ingatlanból a lefolyó víz is ki van vezetve az utcára. Gyakorlatilag az 
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utcát használják vízelvezetőnek. Át kellene ezt gondolni, mert így nem fogunk előre jutni. Egyre 
kevesebb vizünk lesz és azt is mind elvezetjük. 

Vasút állomás környéke gazos: jeleztük a MÁV-nak, ígéretet tettek arra, hogy minden évben meg 
fogják csinálni, mert megfenyegettük őket, hogy mi megcsináljuk és kiszámlázzuk. Kérdés volt, hogy 
egyértelmű-e a Kormány által beígért 181 millió Ft. Bízzunk benne, várjuk meg az október 15-ét.  

A település honlapján még mindig kevés cég regisztrálta magát: nem tudom, hogy ennek mi lehet az 
oka. Sokat kell várni a gyermekorvosi rendelőben, mikor fog javulni a helyzet? Itt is elmondanám, hogy 
praxist mikor nyithat az Önkormányzat. Ennek jogszabályi háttere van,  szabályok vannak arra 
vonatkozóan, mekkora gyereklétszám esetében lehet újabb praxist nyitni.  

A Diófa utca csatornázásával, hogy állunk? Az úr azt mondta, hogy 2008-ban adtak be kérelmet.  A 
csatornázásra azt tudom mondani, hogy egyelőre az előzőt sem zártuk le. Említette Kollár Sándor 
képviselő, hogy még a Társulat sem tudott elszámolni, sőt magára a rendszerre sincs még 
engedélyünk. Azt, hogy a csatornázást lehet-e bővíteni, ez nem olyan egyszerű kérdés. Nyilván, hogy 
ha kellő számú lakos összefog, létre lehet hozni egy társulást. A legelső lépés az, hogy meg kell 
nézni, hogy vajon a plusz ingatlanszámot rá lehet-e erre kötni a hálózatra? Nem biztos, hogy úgy lett 
megtervezve, hogy meg lehet ezt tenni. Nem olyan egyszerű ez a kérdés. A Váchartyáni utca nem 
önkormányzati terület. Udvarnoki Béla utca: Elég hosszú levelet írtak, ebben szerepelt a 
nyomásgyakorlás. Végig mentem ezen az utcán, lennének olyan utcák, ahol az ott lakók szívesen 
cserélnének ezzel, ami nem azt jelenti, hogy ez az utca jó. Viszonylag egyenes, nagy átfolyások 
nincsenek. Azzal teljesen egyetértek, hogy az Önkormányzat hatáskörébe tartozó nagy 
szemétlerakatot fel kell számolni. Egy igen komoly bányagödör van ezen a területen, ami nem látszik 
az erdős résztől, itt rekultivációs kötelezettsége van az Önkormányzatnak. Meg fogjuk csinálni, bízunk 
benne, hogy együtt tudunk működni egy olyan céggel, akik ezt a rekultivációt elvégzik, és ugyanakkor 
biztosítani tudnak számunkra útépítéshez alkalmas alapanyagot. Igen, ott van az a bizonyos épület, 
megnézzük, hogy milyen feltételekkel lehet elbontani.  

24 db új szemetes készült el és került kihelyezésre. Úgy gondolom, és jobban szeretem azt, ha van 
lakossági összefogás és értelmes dolgot csinálunk. Persze lehet aláírást is gyűjteni, csak az nem visz 
előrébb. Hiába van 220 aláírás, ha pénzünk nincs. Felháborítónak tartom, hogy van olyan ember, aki 
költségtakarékosságból vagy lustaságból a kibányászott ablakait és szemetét a temetőben – az 
elszáradt virágoknak, koszorúknak - kihelyezett konténerbe viszi, telepakolja, amit utána az 
önkormányzatnak kell elszállíttatni. Csak idei évben 4.000.000 Ft-ot költöttünk el arra, hogy ezeket a 
szemeteket elszállítsuk. Köszönöm a figyelmet. Gondolom, hogy lesznek még kérdések. Tanácsnok 
urat felkérném, hogy moderálja a továbbiakat.  

Dékány András képvisel ő: Volt-e olyan kérdés, amire nem kaptak választ? 

Hosták László lakos:  Már többször elküldtem fényképpel együtt, hogy a Viola utca Tél utca között 
van két óriási fűzfa, azon az oldalon, ahol a villanyvezeték megy. Én a telkemen belül a fát levágtam, 
mert kötelességemnek tartottam. Ehhez azonban nem nyúlhatok hozzá, mert közterületen van, az 
Elektromos művek nem nyúlhat hozzá csak akkor, hogy ha majd lesz egy vihar és rádől az elektromos 
vezetékre. Polgármester úr, én ezt a levelet most odaadom Önnek. Szeretném, ha erre most 
válaszolna nekem.  

Kmetty Károly polgármester:  Nem értem az ELMŰ-t. Van egy olyan brigádjuk, akik végig mennek a 
hálózaton és ezeket kérdés nélkül levágják.  

Csapó Géza lakos : 1990-ben megvettük a telket és mi is végig néztük, hogy mit és miért vegyünk. 
Megvettük, mert az Önkormányzatnál azt mondták, hogy az út meg lesz csinálva, csak járuljunk 
hozzá. Először a villanyt vezessük be, a vizet, a gázt és akkor majd a csatorna is fog következni. A 
csatornázás elmaradt, mert a projektbe nem fértünk bele. Összeszedtünk 60-70 lakost, hogy 
beszállnánk mi is a közösbe némi anyagi támogatással és a csatornára csatlakozhatnánk. Na, akkor 
jött, hogy alakítsunk egy Kft-t és akkor majd, esetleg amikor átadták a csatornát csatlakozhatunk a 
rendszerhez. Ez a mai napig nem történt meg. Ez ugyanaz, ahogy Ön mondta, hogy van a szamár 
meg van a versenyló. Mi voltunk a szamarak, hogy hittünk a versenylóban meg az Önkormányzatban. 
Vannak olyan projektek, amiket elindítanak. Nem vizsgálták felül, hogy más utca is van és azt is rá 
kellene kötni a csatornára. A csatornázás megtörtént a Vak Bottyán utca végén, de rácsatlakozni nem 
lehet. A másik, hogy 90-ben megígérték, hogy belterületté fogják nyilvánítani a Diófa utcát, - ez nem 
szerepelt itt az Önök előadásában - azóta sem történ semmi ebben az ügyben.  

Kmetty Károly polgármester:  Önök 1990-ben vették meg a telket. Ezek a tervek a csatornázáshoz 
2007-2008-ban készültek, az akkori rendszerre. A projekt elvileg 2010-11 magasságában fejeződött 
be. Abban a pillanatban, ha egy nem belterületi terület belterület bevonásra kerül az 
Önkormányzatnak egy csomó közfeladat kötelezettsége keletkezik. Ezért van az, hogy ha az 
Önkormányzat belterületbe von területeket, akkor ehhez kér pénzt, illetve az átminősítést a 
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tulajdonosoknak kell végre hajtani. Vélhetőleg azért nem kerültek bele ebbe a rendszerbe, mert nem 
klasszikus belterület volt anno és most sem az.  

Kollár Sándor képvisel ő: Egy mondatot szeretnék a belterület bevonással kapcsolatban hozzátenni, 
amit Polgármester úr elmondott azzal egyetértve, hogy kötelezettségekkel jár együtt a belterületbe 
vonás. Ennek van egy olyan aspektusa is, hogy addig, amíg a jelenlegi belterületi részeken olyan 
jellegű elmaradások vannak a szükséges és megfelelő infrastruktúra kiépítésében, elsősorban a 
közúthálózat kiépítésénél, mint ahogyan láthatjuk, addig az Önkormányzat szabályozása szerint nem 
bővíti a belterületi részeket. Addig, amíg az ott lakókat nem tudjuk úgy kiszolgálni, hogy akár egy 
nagyközségi színvonalat el tudjunk érni, nem beszélve a városi igényekről.  

Fézler János lakos:  A tópart környékének belterületté nyilvánítása 15-20 éve téma. Akkor ezt meg 
lehetett volna minimális költségeken oldani, amit a Polgármesteri Hivatal szép csöndben – megint 
durva leszek – elszabotált, mert a lakók benne lettek volna ebben. Mai napig nem lehet eladni egy 
telket simán, majdnem egy évet kell várni, mert zárt kert és az új földtörvény szerint ilyen szabályok 
vonatkoznak rá. Ez a mai napig kísérti a lakosokat. Visszatérve a lakossági észrevételekre, a 
Polgármesteri válaszra. Döbbenten hallgatom, hogy a csapadék víz témát újra kell gondolni. A mi 
utcánkban ahol esik egy nagyobb eső, utána úszik az egész udvar. És nem csak az enyém, sorba 
mindegyik. Mit kell itt újragondolni, meg kell oldani. Az előző két ciklusban már hitegettek minket ezzel. 
Most tavasszal elkezdtek itt járni a Fundamentások, hogy lakásonként 150 ezer Ft-ból meg lesz oldva, 
hitegették a lakosságot. Voltam bent és Polgármester úr személyesen korrekten elmondta, hogy nincs 
rá pénz, nagyon sokba kerül, valamint, hogy ha a lakosság hozzá tudna járulni az nagyon jó lenne. De 
egyet kérdezek én, pályázni miért nem lehet?  

Kmetty Károly polgármester:  Mert ezekre a célokra sajnos nincs kiírva pályázat. Sajnos arról nem 
mi döntünk, hogy mire írnak ki pályázatot és mire nem. Arra lehet pályázni, amit meghirdettek. 
Rengeteg olyan pályázatot írnak ki, ahol az agglomeráció és Pest megye kivételével lehet csak 
pályázni. Higgye el, hogy minden pályázatról tudunk.  

Fézler János lakos:  A várossá való nyilvánítás kritériumában benne van, hogy hány % utat kellene 
csinálni. Változatlanul úgy tekintjük, hogy mi, akik ott lakunk az üdülő területen mostohagyerekként 
szerepelünk. Elhangzott a Hírmondó. Tudják mikor kapunk Hírmondót? Ha bejövök személyesen vagy 
panaszt teszek. Minden évben bejövök ezért. Aztán nagy kegyesen hoznak, bedobják az Őrbottyáni 
Hírmondót azokba a házakba, melyek épülnek, ahol egy lélek nem lakik. Benne volt a Hírmondó egyik 
számában, hogy a Nyár utca és Liliom utca sarkát benőtte a fű és balesetveszélyes volt. Önök írták le, 
hogy vaskorlátot kell csinálni. 1,5 – 2 éve erre nem telik. Megkérdezném, hogy - a kommunális 
adókból és minden egyébből - mennyit fordítottak az üdülőterületre? Lehet nagyon szép mondatokat 
monani, de jöjjenek el, nézzék meg ezt az utcát, hogy nincs lámpa. Egy gyereket nem lehet kivinni 
biciklivel, mert kitöri a nyakát. Ki kellene Önöknek sűrűbben jönni és ott élni és talán másképp látnák 
ezt az egész helyzetet. És még egyszer megkérdezném, hogy mit értsek én ez alatt, hogy a 
csapadékvíz elvezetést újra kell gondolni. 

 

Kmetty Károly polgármester:  Amiről én beszéltem, hogy vannak olyan területeink, ahol olyanok a 
terepviszonyok, hogy ezt meg lehet oldani. Nem olyan, mint az üdülő részen, ahol lefele megy a tó 
irányába a víz, ott nincs min gondolkodni, meg kell csinálni. Én nem ezekre a területekre gondoltam, 
hanem arra, ahol megoldható, és össze lehet gyűjteni a csapadékvizet. Nem a Fürdő utcáról 
beszéltem. Ott nyilván meg van az útja és el is fog azon menni a víz. 

Fézler János lakos:  Megköszönöm a válasznak ezt a részét. Kimondottan a fürdő területérről 
beszéltem. Vegyenek elő egy statisztikát és nézzék meg, hogy erre a területre mennyit költöttek. Erről 
szívesen látnék egy statisztikát az újságban. Jöjjenek el és akármelyik lakost meg kell állítani, és 
kérdezzék meg, hogy hogyan vannak megelégedve. Döbbenten fogják látni, hogy olyan válaszokat 
kapnak, amit esetleg nem mertek elmondani szemtől szemben, de én most elmondom.  

Dékány András képvisel ő: Köszönjük szépen! Cserepka András képviselőnek adnám át a szót. 

Cserepka András képvisel ő: Tisztelt Polgármester úr, tisztelt jelenlévők. Engedtessék meg nekem, 
hogy mivel felvetődött itt több olyan kérdés, amely korábbi testületek időszakában történt, ezekre 
reagáljak, és ne menjünk innen úgy, hogy nem tudjuk, hogy miről beszéltünk és egyáltalán merre is 
akarunk menni. Kezdeném az egyszerűbbekkel, a Diófa utca csatorna kérdése. Hogy miért nem került 
csatornázásra a Diófa utca nagyon jól tudjuk, éppen azért amik itt elhangzottak, hogy nem volt 
belterület és nem lehetett a projektbe behozni, mert annak a pályázatnak megvolt a kritériuma és a 
Diófa utca, mint zárt kert területi rész nem vehetett ebben részt. Lenne csatlakozási lehetőség, ehhez 
a vácrátóti társulat nem járult hozzá. Akkor én azt javasoltam, hogy alakítsunk egy saját társulatot és 
kezdjünk el akár előtakarékoskodni, és amikor eljön az ideje, akkor lehet pályázatot beadni vagy 
megnézni, hogy milyen forrásokból lehet megoldani a csatornát. Elhangzott itt olyan Polgármester úr 
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részéről, hogy meg kell vizsgálni a műszaki tartalmat. Vizsgáljuk meg. Én garantálom, hogy ez a 
csatornarendszer úgy készült el, hogy a Diófa utcát és még jó pár kis utcát elbírna. El is bír, mert 
abból nem csináltunk problémát, hogy 10 méteren, 25 méteren egy utcába meg kellett hosszabbítani. 
Fölvállaltam a saját szakállamra, most már mondom, hogy sajnos. Mert azért nincs 4 éve 
üzemeletetési engedélye a csatornának, mert a vízügyi igazgatóságon megállapították, hogy nem 
tudom hány méterrel több csatornát építettünk, mint ami a projektbe benne van. Én azt mondtam, 
hogy lehet tologatni az aktákat, de egyet tudomásul kell venni, hogy 3 éve ez a rendszer működik. 
Műszaki oldalról jelenleg is látom ezeket az aggályokat. Le kell ülni újra tárgyalni. Nem látom 
lehetetlennek. A zártkerti részre, üdülőterületre visszatérve, annyit el kell, hogy mondjak, hogy az 
1980-as években került parcellázásra a terület, akkor még hobbitelekként árulták, szerszámkamrákat 
lehetett építeni ezekre. Hogy időközben a rendszerváltással egy időben meghozott jogszabályok mikor 
mit engedtek meg ez érdekes kérdés. Nem a mindenkori Önkormányzatnak, nem a testületeknek volt 
ez a tehetetlensége. A 8 év alatt én meg tudom mutatni, hogy 3 alkalommal próbálkozott az 
Önkormányzat még a képviselőket is meg tudom mondani, akik elkezdték szervezni. Az akkori 
jogszabályok azt mondták, hogy tömbösen lehet csak behozni belterületbe ezeket a szakaszokat. 
Nem az Önkormányzaton múlt. Hogy milyenek a jogszabályi lehetőségek most, azt meg kell nézni. 
Azon kell gondolkodni, hogy hogyan tovább. Nem azon, hogy nem csinált semmit egyik Önkormányzat 
sem. Ezt én kikérem magamnak. Abból a szerszámkamrás területből lett egy ilyen terület. 
Számításaim szerint 60 %-ban lakják ezeket a területeket és megépült ott a víz és a csatorna, 
valamikor vezetékes telefon is ment oda. Gyakorlatilag a közművek egy része megépült. Azt 
gondolom, hogy ha valamit szeretnénk, akkor igen is, valamilyen formában meg kell találni azokat a 
pénzügyi konstrukciókat, amiket annak idején is megtaláltunk. Legyen lakossági hozzájárulás és 
természetesen ehhez hozzá kell rendelni valamilyen állami pénzt.  

Várossá nyilvánítás: Nagyon egyszerűen, egy mondatban el tudnám mondani, hogy hogyan lett 
Őrbottyánból város. Az elmúlt 8 évben az elmúlt két Önkormányzati ciklusban én azt gondolom, hogy 
éltünk minden lehetőséggel, ebből a legnagyobb a 6 milliárd Ft-os csatorna beruházás volt. Őrbottyán 
térségi feladatokat is bevállalt. Ennek a munkának az eredménye az, hogy Őrbottyán város lett. Én 
ajánlom mindenkinek, aki ezt mélyebben szeretné tanulmányozni, hogy olvassa el kiadványunkat 
Őrbottyán Városunk 2014 címmel. A városi cím nem azt jelenti, hogy egy tollvonással Őrbottyán város 
lett, az itt élő lakosságnak további áldozatos munkával lehet elérni. A kistérségből történő kiválást a 
jogszabályi környezet változása hozta. Ha mi a járások szervezésénél ott maradunk a besorolt 
gödöllői térségben, akkor ma is Veresegyház árnyékában lennénk egy valamilyen település. A testület 
azt mondta, hogy szó sem lehet róla és ezzel felvállaltuk akkor egy olyan jelentős szerepet és 
feladatot, hogy a váci járás bizonyos városi feladatait megpróbáljuk ellátni. Hát ezt a lehetőséget 
kellene kihasználnunk. Nyilván ez pénzzel fog járni. A településközpontot, amikor megcsináltuk, a 
pályázatok kapcsán a kis települések 100.000.000 Ft-ra a városok 400.000.000 ft-ra pályázhattak. A 
kettő között van különbség. Ezek a gondolatok fogalmazódtak meg az akkori Képviselő-testületben és 
a szakemberekben is. Van egy központi elvárás is velünk szemben.  

Bizonyos szerepet át kellene vállalni. Jó lenne egy okmányiroda. Nekünk is ebbe az irányba kellene 
menni. Elnézést, hogy többet beszéltem. 

Fézler János lakos:  Nem azt vonjuk kétségbe, amit Önök felsoroltak, hogy lett víz, villany, csatorna. 
Hanem amióta a csatorna elkészült arra az időszakra mondom, hogy nem történt semmi. Nem akarok 
még egyszer visszatérni a fűkaszálásra, egy korlát megcsinálására, hogy ne essenek be az autók a 
csapadékvíz elvezető árokba. Nem milliárdos kiadásokat reklamálunk, hanem 10-100 ezer forintokról 
beszélek. 

Juhász Ilona lakos:  Tudom, hogy egyik pillanatról a másikra nem lehet csodát művelni, csak vannak 
olyan felvetések, melyek le vannak söpörve. Felteszek egy kérdést és soha nem kerül 
megválaszolásra. Ez például a régóta emlegetett vasúti átjáró. Én Budapestről, ha végig jövök és 
megnézem az összes vasúti átjárót, azt tapasztalom, hogy csak Őrbottyánban nincs lámpa egy 
életveszélyes átjáróban. Többször írtam levelet. Miért nem lehet legalább elkezdeni. Érezze az utca, 
hogy ezzel valaki foglalkozik, és ne halálátjárónak hívják azt az átjárót.  

Kmetty Károly polgármester:  Jeleztük a MÁV-nak, hogy szükség van lámpára, mert 
balesetveszélyes az az átjáró. Azt válaszolták, hogy a vasútvonal rekonstrukcióját követően kerülhet 
sor az átjáró fejlesztésére. Jelen pillanatban nem tudunk többet mondani attól, hogy mindent 
megteszünk azért, hogy ez változzon.  

Dékány András képvisel ő: Köszönöm szépen, azt gondolom, hogy nem volt ma olyan kérdés, 
hozzászólás, vélemény, kritika, ami ne a lényeget érintette volna. Ugyanazokkal a problémákkal 
szembesülnek, mint mi. Nyilván a megoldás felelőssége bennünk van és nem Önökben. A lehetőség 
egy egészen más kérdés. Nagyszerű dolog olvasni EU-s pályázatokról, nagyszerű dolog olvasni arról, 
hogy micsoda hatalmas összegeket írnak ki, amelyek nem működnek, vagy nem vonatkoznak ránk, 
vagy még csak Kormányszóvivői székben hangzottak el ezek az ígéretek végrehajtási utasítás híján 
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nem realizálhatóak. Szeretnék valamit Önöknek nagyon őszintén elmondani. Ne fogyassza az erőnket 
a sok gond, probléma, hanem adja össze. Egyre inkább azzal kell szembe néznünk, hogy az 
Önkormányzatok magukra fognak maradni, egyre kevesebb állami támogatás fog jutni az 
önkormányzatoknak. További hatáskör elvonásában gondolkodik az igazgatás átszervezése nevében 
a kormány, ami pénzt és emberi erőforrást is jelenteni fog. Magunkra fogunk maradni, de ez inkább 
sokszorozza meg az erőnket. Szándékban nem lesz hiány. Ha valaki úgy érezte, hogy kicsit dicsekvő 
az Önkormányzat, igen bennünk volt egy ilyen érzés. Ha valaki azt érezte a beszámolónkból, hogy 
ambiciózus, az is jól érezte. Ha valaki úgy gondolja, hogy többet tehettünk volna, nem vitatjuk el ezt az 
érzést. Így működünk, kicsit dicsekszünk, de az ambíciónkat ez nem csökkenti és vettük, érzékeltük a 
kritikát. Igyekszünk minél kisebb számúra redukálni ezeket a kritikai megjegyzéseket, ezeknek a 
lehetőségét. Annál is inkább, mert nagyon fontos lenne az, hogy mindenki elégedetten és otthonosan 
érezze magát településen. Azt is nagyobb reménnyel fogalmazhatjuk meg, hogy egyre tágabb és 
bővebb körben lesznek olyanok, akik úgy gondolják, hogy szeretnék kivenni részüket a közéletből 
érdemi hozzászólásokkal vagy tevőleges hozzájárulásokkal. Köszönöm az Önök figyelmét. 

Mivel további napirendi pont nem volt, a polgármester megköszönte a részvételt és az ülést 21.10 
órakor bezárta.   
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